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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Valóban több honfitársunkhoz jut el egy bejelentés a 
miniszterelnök közösségi oldalán közzétéve, mintha a közmédiában jelentené be ugyanazt, 
illetve mennyire felelősségteljes lépés napra pontosan meghatározni a koronavírus várható 
tetőzését?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Ezúton a koronavírussal kapcsolatos felelős tájékoztatás ügyében fordulok Önhöz. A korlátozott
kijárási tilalom kényszerű órái közepette sokak számára hozott némi derűt a Müller Cecília országos
tiszti főorvos nyilatkozataiból összeállított válogatások és mémek sorozata. A tiszti főorvos március
19-én  kijelentette,  hogy  itt  vagyunk  az  utolsó  órákban,  amikor  átléphetünk  egy  tömeges
megbetegedés irányába. Március 23-án óvatosabban fogalmazott, az elkövetkezendő hétre jósolva a
tömeges  megbetegedésekre  való  áttérést.  Nagy  valószínűséggel  nem  lesznek  elkerülhetőek  a
tömeges megbetegedések – ezt április 3-án közölte, hozzátéve egy nappal később, hogy a tömeges
megbetegedések  előtt  vagyunk.  Április  17-én  pedig  arra  figyelmeztetett  a  tiszti  főorvos,  hogy
nagyon közelítünk, lassan belépünk a tömeges megbetegedések időszakába,  legutóbb pedig  éppen
Miniszterelnök Úrtól tudhattuk meg, hogy május 3-ra várható a járvány tetőzése, amelyet a tiszti
főorvos is megerősített. Utóbbi úgy fogalmazott, matematikai modellezésen alapuló becslés szerint
május 3-ára  fut csúcsra a járvány, ami azt jelenti, hogy a megbetegedések száma a továbbiakban
nem  nő,  hanem  egyfajta  plató  keletkezik,  vagyis  több  napig  ugyanannyi  megbetegedésszámot,
illetve pozitivitást regisztrálunk (forrás: https://tinyurl.hu/Dzzy/). 

Tisztelt Miniszter Úr!

Sokakkal szemben, a magam részéről teljes mértékben megértő vagyok annak tekintetében, hogy a
koronavírus  tetőzését  egészen  pontosan  megmondani  nem  lehet.  Ugyanakkor  felelőtlenségnek
tartom ezt  a  fajta  kommunikációt,  ami  könnyen azt  eredményezheti,  hogy a  társadalom nem a



várható  fegyelmezettséggel  reagál  a  jövőben  egy  fontos  bejelentésre.  Továbbra  sem  tartom
szerencsésnek, sőt, kifejezetten felelőtlennek tartom azt az egyre inkább meghonosodott illiberális
szokást is, miszerint a 100 milliárdból fenntartott közmédia – focis nyelven szólva – keresi a labdát,
miközben Kovács Zoltán államtitkár úr szerdai videóüzenetében megüzeni, hogy csütörtök délután
a miniszterelnök majd közölni  kíván valamit,  Ön pedig másnap a Facebook-oldalán bejelenti  a
koronavírus-járvány miatt elrendelt kijárási korlátozás meghosszabbítását.

A korábbi, ugyanezen témában megfogalmazott  megkeresésemre a Miniszterelnöki Kabinetiroda
által  adott válaszból részint az következik, hogy mára kevesebben nézik a köztelevíziót, mint a
Miniszterelnök Úr közösségi oldalát. Persze miért is néznék, ha még maga a kormányfő is a kijárási
tilalommal kapcsolatos, kétségtelenül fontos bejelentését a közösségi oldalon intézi? A kérdés költői
is lehetne, azokra pedig nem szokás válaszolni, de a lakosság tájékoztatását kiemelten fontosnak
tartom, ezért választ várok arra, hogy

Valóban  több  honfitársunkhoz  jut  el  egy  bejelentés  a  miniszterelnök  közösségi  oldalán
közzétéve, mintha a közmédiában jelentené be ugyanazt, illetve mennyire felelősségteljes lépés
napra pontosan meghatározni a koronavírus várható tetőzését?

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2020. április 21. 

Tisztelettel:

.........................

Sneider Tamás
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